
Protokół Nr LV/2018 

z  obrad  LV sesji Rady Miasta Rypin  w dniu 11 lipca 2018 r. w Urzędzie Miasta Rypin pod 

przewodnictwem p. Jarosława Sochackiego – Przewodniczącego Rady Miasta. 

 

Na stan 14 członków Rady obecnych było  13.  

Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

 

1.    Otwarcie  obrad  LV sesji i stwierdzenie  qvorum.  

2    Przedstawienie przedmiotu obrad sesji . 

3.    Przyjęcie  porządku   obrad sesji. 

4.    Podjęcie uchwał  : 

a) zmieniającej uchwałę Nr LII/343/2018 Rady Miasta Rypin w sprawie przyjęcia projektu 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miasta Rypin ( 

projekt uchwały Nr  LV/355/2018), 

b) w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Rypin Nr XLV/302/2017 z dnia 28 grudnia 2017 roku 

w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta Rypin na rok 2018. ( projekt uchwały Nr 

LV/356/2018), 

c) w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. św. Trójcy w Rypinie (projekt 

uchwały Nr LV/357/2018), 

d) w sprawie udzielenia dotacji Parafii Ewangelicko-Augsburskiej w Rypinie ( projekt uchwały Nr 

LV/358/2018), 

e) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypin na 2018 rok (projekt 

uchwały Nr LV/359/2018), 

f) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 

Rypin na lata 2018-2026. (projekt uchwały Nr LV/360/2018). 

  5.   Zamknięcie  obrad  LV sesji Rady Miasta Rypin. 

 

Ad. 1, 2, 3 

Przewodniczący otworzył obrady LV sesji Rady Miasta Rypin i stwierdził qvorum, obecnych było 13 

radnych. Poinformował, że sesja została zwołana na wniosek p. Burmistrza. Następnie zapoznał 

radnych z przedmiotem obrad sesji i poddał pod głosowanie porządek obrad.  

Rada Miasta Rypin 13 głosami „za” jednogłośnie przyjęła porządek LV sesji Rady Miasta Rypin.  

 

 



Ad. 4a  

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały Nr LV/355/2018, zmieniającej uchwałę Nr 

LII/343/2018 Rady Miasta Rypin, w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miasta Rypin. 

Joanna Cieszyńska, pracownik Biura Rady Miasta wyjaśniła, że projekt regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków dla Gminy Miasta Rypin nie ulega zmianie, natomiast poprawić należy zapis 

§ 4 w/w uchwały, mówiący o terminie wejścia w życie uchwały. Nie jest to akt prawa miejscowego i 

nie powinien być publikowany w Dzienniku Urzędowym. Stąd potrzeba podjęcia uchwały 

zmieniającej  

w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Miasta Rypin poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr LV/355/2018. 

Rada Miasta Rypin 13 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr LV/355/2018, zmieniającą 

uchwałę Nr LII/343/2018 Rady Miasta Rypin w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miasta Rypin. 

Uchwała Nr LV/355/2018 stanowi zał. Nr 2 do protokołu.  

 

Ad. 4b 

Przewodniczący Rady Miasta Rypin przedstawił projekt uchwały Nr LV/356/2018 w sprawie zmiany 

uchwały Rady Miasta Rypin Nr XLV/302/2017 z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie przyjęcia 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii dla miasta Rypin na rok 2018. 

Radna Alicja Federowicz, Przewodnicząca Komisji Rodziny, Zdrowia i Pomocy Społecznej zwróciła 

uwagę, że na projekcie uchwały napisane jest, że Komisja wydała pozytywną opinię. Nie zgadza się  

 z tym. Komisja była przeciwna podwyższaniu wynagrodzenia członkom Komisji Alkoholowej.  

Joanna Cieszyńska, pracownik Biura Rady Miasta wyjaśniła, że nie była obecna podczas posiedzenia 

Komisji Rodziny, Zdrowia i Pomocy społecznej, podczas którego opiniowany był w/w projekt uchwały. 

W związku z tym, iż protokół z tego posiedzenia nie był jeszcze gotowy, wykonała telefon do radnego 

Murawskiego, który był wtedy obecny i uchwałę opiniował. Otrzymała informację, że uchwała została 

zaopiniowana pozytywnie. Radny Murawski potwierdził, że rzeczywiście tak było, przekazał taką 

informację i niechcący wprowadził pracownika w błąd. Stąd adnotacja o pozytywnej opinii Komisji.  

Radna Federowicz wyraziła opinię, że Komisja była przeciwna, a kwoty zaproponowane w projekcie 

uchwały są zbyt wysokie.  

Wywiązała się ożywiona dyskusja. Radni pytali jakie stawki obowiązywały wcześniej? 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że stawki były o 50 % mniejsze, niż te proponowane obecnie w w/w 

projekcie uchwały.  

Radna Federowicz i  radny Chojnacki sugerowali, aby podnieść o 100 zł poprzednio obowiązujące 

stawki, dla każdego z członków Komisji.  

Pan Burmistrz wyjaśniał, że to on sam zaproponował takie stawki. Komisja na terenie miasta ma 

wiele pracy. Jego zdaniem proponowane stawki nie są wysokie i nie były zwiększane przez wiele lat. 



Jeśli radni nie zgadzają się z jego opinią, trzeba wypracować jakiś kompromis. Zaproponował, aby 

przyznać 50 % wcześniej proponowanej podwyżki.  

Pani Skarbnik wyliczyła, że zgodnie z propozycją pana Burmistrza stawki diety dla członków Komisji 

Alkoholowej przedstawiały by się następująco:  

 

- dla Przewodniczącego 375 zł, 

- dla Sekretarza – 345 zł 

- dla pozostałych 3 członków Komisji – 315 zł.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek pana Burmistrza. 

Rada Miasta Rypin 11 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących” przyjęła wniosek pana  

Burmistrza. 

Pani Skarbnik dodała, że w § 3 projektu uchwały trzeba również wprowadzić zmianę. Powinien on 

brzmieć: „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od 1 sierpnia 2018 r.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr LV/356/2018 razem z 

przegłosowaną zmianą oraz poprawką zgłoszoną przez p. Skarbnik.  

 

Rada Miasta Rypin 11 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 

LV/356/2018 w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Rypin Nr XLV/302/2017 z dnia 28 grudnia 

2017 roku w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla miasta Rypin na rok 2018. 

Uchwała Nr LV/356/2018 stanowi zał. Nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 4c 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały Nr LV/357/2018 w sprawie udzielenia dotacji Parafii 

Rzymsko-Katolickiej p.w. Św. Trójcy w Rypinie.  

Przewodniczący oddał głos panu Burmistrzowi, który wyjaśniał, że jest to jedyny taki zabytek w 

Rypinie i jego zdaniem trzeba dołożyć starań, aby utrzymywany był w należytym stanie. Środki mają 

być przeznaczone na remont pokrycia dachowego kościoła.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr LV/357/2018.  

Rada Miasta Rypin 13 głosami „za”, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr LV/357/2018 w sprawie 

udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Św. Trójcy w Rypinie. 

Uchwała stanowi LV/357/2018 zał. Nr 4 do protokołu.  

 

Ad. 4d 



Przewodniczący przedstawił projekt uchwały Nr LV/358/2018 w sprawie udzielenia dotacji Parafii 

Ewangelicko – Augsburskiej w Rypinie i poddał ją pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin 13 głosami „za” jednogłośnie” podjęła uchwałę Nr LV/358/2018 w sprawie 

udzielenia dotacji Parafii Ewangelicko- Augsburskiej w Rypinie.  

Uchwała  Nr LV/358/2018 stanowi zał. Nr 5 do protokołu.  

 

Ad. 4e 

Pani Skarbnik prosiła o zapoznanie się z uzasadnieniem do zmian budżetowych, które zostało radnym 

rozdane przed sesją. Dodała, że dodatkowe zmiany są zaznaczone kolorem żółtym.  

Pan Burmistrz wyjaśniał, że miasto musi uruchamiać swoje środki, ponieważ nie otrzymało jeszcze 

dofinansowań z funduszy unijnych i ministerialnych. Dodał, że przy założeniu, że zrealizowane 

zostaną wszystkie zadania z w/w załącznika inwestycyjnego za ponad 20 mln zł, deficyt budżetowy 

wyniesie blisko 12 000 000 zł.  

Radny Jankowski pytał, kiedy można spodziewać się pieniędzy, które zwrócą się z inwestycji  

w Rypińskim Domu Kultury?  

Pani Skarbnik powiedziała, że trudno to jednoznacznie określić. Urząd Marszałkowski ma swoje 

procedury, terminy nawet do 60 dni.  

Pani Skarbnik wyjaśniała, dlaczego zadanie pn. „zwiększenie planu wydatków z tytułu zwrotu dotacji 

wykorzystanych niezgodnie z przeznaczeniem lub wykorzystanych z naruszeniem procedur, 

pobranych nienależnie lub w nadmiernej wysokości” figuruje zarówno po stronie dochodów jak i 

wydatków. Wynika to stąd, iż pobrane nienależnie świadczenia zwracane są do Urzędu Miasta, 

natomiast Urząd jest zobowiązany przekazać je dalej, do Urzędu Wojewódzkiego.  

Wywiązała się dyskusja dotycząca dofinansowania dla Muzeum Ziemi Dobrzyńskiej. Zdaniem radnych 

oraz pana Burmistrza dofinansowanie do zadania pn. „Opracowanie i publikacja wyników badań 

cmentarzyska kultury wielbarskiej w Sadłowie” jest zbyt wysokie. Nie jest to teren miasta, w związku  

z tym Gmina powinna dołożyć połowę tej kwoty.  

Rada Miasta Rypin zdecydowała o zmniejszeniu kwoty dofinansowania zadania pn. „Opracowanie  

i publikacja wyników badań cmentarzyska kultury wielbarskiej w Sadłowie” o 50 %, tj. do kwoty 

10 000 zł.  

Radny Murawski zgłosił wniosek, aby w wydatkach inwestycyjnych umieścić dodatkowe zadanie  

– przebudowę części ul. Koszarowej. Temat wraca od kilku lat, było też wiele wniosków i postulatów 

mieszkańców w tej sprawie.  

Pan Burmistrz wyraził zdanie, że najlepiej było by podzielić to zadanie na etapy. Ulica Cholewińskiego 

mogła by zostać przebudowana w przyszłym roku. Również jest zdania, że modernizacja tej drogi jest 

potrzebna, jednak rynek jest w tej chwili nieprzewidywalny, brakuje inwestorów. Mówimy o potężnej 

kwocie – 900 000 zł. Proponował, aby poczekać do sierpnia, być może po rozstrzygnięciu przetargów, 

które mają odbyć się w lipcu i sierpniu, znajdą się środki na to zadanie.  

Radny Kędzierski wyraził opinię, że mieszkańcy innych części miasta czekają dłużej na remont 

mniejszych uliczek w mieście, ponieważ miasto nie otrzymuje na to dodatkowych środków. Radny 

Murawski zaś wnosi o 900 000 zł z budżetu miasta. To ogromna kwota.  



Pani Skarbnik również sugerowała, że miasto tego nie udźwignie. Prosiła o wskazanie, które zadanie 

miałaby w tym wypadku wykreślić? 

Zdaniem radnego Murawskiego jednak, jest to bardzo ważne zadanie i nie powinno dłużej czekać.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Murawskiego.  

Rada Miasta Rypin 8 głosami „przeciw”, przy 2 głosach „za” i 3 głosach „wstrzymujących” odrzuciła 

wniosek radnego Murawskiego.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr LV/359/2018 zmieniającej uchwałę 

w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypin na 2018 rok wraz z wszystkimi zmianami 

uwzględnionymi w załączniku inwestycyjnym i poddał ją pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin 12 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr LV/359/2018 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypin na 2018 rok. 

Uchwała Nr LV/359/2018 stanowi zał. Nr 6 do protokołu.  

 

Ad. 4f 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały Nr LV/360/2018 zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Rypin na lata 2018-2026  

Rada Miasta Rypin 13 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę Nr LV/360/2018 zmieniającą 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Rypin na lata 

2018-2026.  

Uchwała Nr LV/360/2018 stanowi zał. Nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 5  

Przewodniczący Rady Miasta zamknął obrady LV sesji Rady Miasta Rypin.  

 

 

Protokołowała:        Przewodniczący Rady Miasta 

Joanna Cieszyńska              Jarosław Sochacki  

 


